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Obiectul întrebării: Situația alarmantă privîn d reintegrarea 

victimelor violenței domestice în 

piața muncii prin intermediul 

programului guvernamental „Venus”

STIMATĂ DOAMNĂ MINISTRU,

Agenția Națională pentru Egalitate de Șanse, structură aflată în subordinea 

Ministerului Muncii și Protecției Sociale, implementează programul național destinat 

1



victimelor violenței domestice, prin intermediul proiectului intitulat „Venus", care 

beneficiază de o finanțare de 11 milioane de euro din partea Uniunii Europene.

Programul guvernamental „Venus" ofera cazare de lungă durată, în 42 de locuințe 

protejate, având astfel menirea principală de a asigura recuperarea psihologică și 

profesională a victimelor.

Conform unei anchete jurnalistice recent apărute în presa din România se arată că 

situația din realitate este de-a dreptul îngrijorătoare, fiindcă doar o treime din femeile 

consiliate vocațional în cadrul proiectului „Venus" au reușit să se angajeze în primul an al 

programului. Autoritățile implicate în desfășurarea și gestionarea acestui program au 

declarat că există justificări și motive întemeiate pentru procentele scăzute de inserție pe 

piața muncii a victimelor violenței domestice, două dintre acestea fiind lipsa studiilor și 

pandemia de COVID-19.

Un aspect semnalat, de asemenea, îl constituie reprezentarea juridică a victimelor, 

fiind esențială având în vedere că multe dintre femeile supuse violenței domestice au 

nevoie de protecție legală.

O altă situație îngrijorătoare a programului „Venus", în cifre, denotă faptul că în 

centrele din Sibiu și Dolj nu au fost cazate victime, pe când în Timiș au fost cazate cele mai 

multe victime, și anume 12. În Capitală, care are o populație de peste două milioane de 

locuitori, au fost cazate cinci femei și doi copii.

În acest context, vă rog să-mi răspundeți la următoarele întrebări:

1. Ce măsuri are în vedere Ministerul Muncii și Protecției Sociale pentru 

a crește eficiența programului „Venus", astfel încât să poată fi îndeplinit mai bine 

scopul de a fi oferite servicii integrate victimelor violenței domestice?

2. În ce măsură Ministerul Muncii și Protecției Sociale contribuie la 

creșterea ratei de integrare sau reintegrare a victimelor abuzurilor conjugale, 

având în vedere faptul că doar o treime din victimele consiliate în cadrul celui mai 

important program național de combatere a violenței domestice au reușit să-și 

găsească un loc de muncă?

3. Care este perspectiva privind finanțarea cursurilor de formare 

profesională, care le-ar putea asigura victimelor în cauză un pachet minim de studii 

necesare angajării în diverse domenii de activitate?
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4. Care este situația actuală, pe fiecare județ din România, a numărului 

victimelor violenței domestice care sunt cazate în locuințele protejate amenajate 

prin intermediul programului „Venus”?

Solicit răspuns în scris.

Cu deosebită considerație,

SENATOR PNL

MONICA CRISTINA ANISIE

Data: 09.06.2021
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